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INTERPELACJA 

Panie Prezydencie, zwracam się z interpelacją z wnioskiem przedstawienia pełnych i szczegółowych danych 

dotyczących kosztów oraz wpływów funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi                     

w Krakowie. Zgodnie z art. 6r ust. 2 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, z pobranych opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi gmina pokrywa koszty funkcjonowania systemu, które obejmują: 

1. odbieranie, transport, zbieranie, odzysk i unieszkodliwianie odpadów komunalnych; 

2. tworzenie i utrzymanie punktów selektywnego zbierania odpadów komunalnych (PSZOK); 

3. obsługę administracyjną tego systemu; 

4. edukację ekologiczną w zakresie prawidłowego postępowania z odpadami komunalnymi . 

Podkreślam, że powyższy katalog kosztów został jednoznacznie określony w ustawie, a opłata śmieciowa nie 

może być naliczana na inne cele poza wymienionymi zadaniami systemu. Niestety, uzasadnienie do projektu 

uchwały pana prezydenta ws. podwyżek cen za wywóz śmieci ma charakter zbyt ogólnikowy, co uniemożliwia 

rzetelną analizę efektywności i zasadności obecnego kształtu systemu. W kontekście znaczącego wzrostu 

kosztów gospodarowania odpadami w ostatnich latach (o ponad 51% w latach 2022–2025 przy zaledwie ok. 

2,37% wzroście wpływów z opłat ) oraz odnotowanego deficytu finansowego systemu za rok 2024 , tak ogólnikowe 

informacje są niewystarczające do oceny, czy system działa sprawnie i ekonomicznie. Wobec powyższego wnoszę 

o udzielenie wyczerpującej, precyzyjnej informacji w następującym zakresie (dotyczącym ostatniego zamkniętego 

roku budżetowego): 

1. Pełne zestawienie kosztów funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi w 

Krakowie – z podziałem na wymienione wyżej segmenty (zgodnie z art. 6r ust. 2 ustawy) i 

wyszczególnieniem kwoty poniesionej w każdym z tych segmentów za ostatni   rok na konkretne zadania 

i elementy tych zadań. 

2. Zestawienie przychodów finansujących system gospodarowania odpadami – z podziałem na 

poszczególne źródła, w tym przede wszystkim wpływy z opłat od mieszkańców za odbiór odpadów 

komunalnych oraz inne źródła (np. przychody ze sprzedaży surowców wtórnych, uzyskane dotacje, inne 

opłaty lub dochody związane z gospodarowaniem odpadami). Proszę o podanie kwot uzyskanych z 

każdego z tych źródeł w omawianym okresie. 

3. Wskazanie podmiotów realizujących poszczególne zadania w ramach systemu – proszę 

przyporządkować, które jednostki lub firmy odpowiadały za wykonanie każdego z segmentów 

wymienionych w pkt 1 powyżej (np. Miejskie Przedsiębiorstwo Oczyszczania, spółki komunalne, prywatne 

przedsiębiorstwa na zlecenie gminy, wydziały Urzędu Miasta itp.). 

 



 
4. Dane dotyczące ilości odpadów komunalnych zebranych na terenie Krakowa w rozbiciu na poszczególne 

frakcje – proszę o podanie, ile odpadów (w tonach) zebrano w ostatnim roku w każdej z głównych frakcji 

(m.in. odpady zmieszane, bioodpady, papier, metale i tworzywa sztuczne, szkło, odpady 

wielkogabarytowe itp.). 

Zwracam się o przygotowanie powyższych informacji w formie tabelarycznej, tak aby w przejrzysty sposób 

zaprezentować pełny bilans systemu gospodarowania odpadami komunalnymi za wskazany okres – tj. wszystkie 

składowe kosztów (według kategorii ustawowych) oraz odpowiadające im źródła finansowania i uzyskane 

przychody, a także wolumeny obsługiwanych odpadów. Dotychczasowe, zbyt ogólne informacje nie pozwalały na 

ocenę, czy środki z opłat za odpady są wydatkowane efektywnie i zgodnie z przeznaczeniem. Domagam się 

precyzyjnych danych, które umożliwią Radzie Miasta przeprowadzenie wnikliwej analizy efektywności 

funkcjonowania obecnego systemu oraz zasadności utrzymania jego dotychczasowego kształtu. Liczę na 

wyczerpującą odpowiedź przed pierwszym czytaniem projektu uchwały o podwyżkach (druk nr 747).. 

Z poważaniem, 

Michał Drewnicki 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Krakowa  
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